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Koulujen oppilaskunnat 
LastenForssa -valtuusto 
 
 
 
Kokouksen järjestäytyminen 
§ 1  
 
Laillisuus ja päätösvaltaisuus 
LastenForssa -valtuusto on kutsuttu koolle Unicefin lapsiystävällinen -kunta hengessä. Kokouksessa esillä 
olevat asiat on käsitelty Forssan peruskoulujen oppilaskuntien hallituksissa. Kokouskutsu liitteineen on 
lähetetty kaikille LastenForssa -valtuutetuille.  
 
 



 
LastenForssa -valtuutetut: Maisa Aarnio (Heikka), Lempi Lähteenoja (Heikka), Aapo Nummila 
(Keskuskoulu), Severi Turve (Keskuskoulu), Emma Norri (Keskuskoulu), Moona Syrjälä (Keskuskoulu), 
Kukka Heikkilä (Keskuskoulu), Lari Kallonen (Talsoila), Jimi Toivonen (Talsoila), Nela Kiiskinen (Akvarelli), 
Saara Sinisalo (Akvarelli), Venla Auvinen (Akvarelli), Elina Pöykkö (Akvarelli), Kaius Viik (Akvarelli), Topias 
Nikander (Akvarelli), Helmi Säteri (Koijärvi) Aina Eerola (Koijärvi), Emma Himanka (Vieremä), Vanessa 
Asikainen (Vieremä), Sanni Lahtonen (Vieremä), Hilma Laaksonen (Vieremä)   

 
 

LastenForssa -valtuusto on päätösvaltainen, kun vähintään kaksi kolmesta valitusta oppilaskuntien 
edustajista/valtuutetuista on paikalla. 

 
Päätösehdotus 
LastenForssa -valtuusto toteaa kokouksen lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. Kokouskutsu on lähetetty ajoissa 
ja asianmukaisesti.  

 
Pöytäkirjantarkastajat 
LastenForssa -valtuusto valitsee kaksi LastenFossa -valtuutettua tarkastamaan kokouksesta laaditun 
pöytäkirjan. Tämä pöytäkirja tarkastetaan heti kokouksen jälkeen ja lähetetään kouluille nähtäväksi. 

 
Pöytäkirjan tarkastajiksi valitaan: Hilma Laaksonen, Vieremän koulu ja Aapo Nummila, Keskuskoulu. 
Jos kokouksessa joudutaan äänestämään, ääntenlaskijana toimii rehtori Minna Lintonen. 

 
Päätös: LastenForssa -valtuusto hyväksyi päätösehdotuksen. 
 
 
 
 
Koulujen oppilaskunnat 
LastenForssa -valtuusto 
 
Aloitteiden käsittely 
§ 2 
Valmistelija: rehtori Minna Lintonen 
 
LastenForssa -valtuusto on tehnyt kevään ja syksyn kokouksissaan useita valtuustoaloitteita. Osa Lasten 
Forssa -valtuuston tekemistä aloitteista on jäänyt keskeneräisiksi eikä oppilaskuntien hallituksille ole tullut 
tietoa, miten aloitteita on käsitelty. 
Rehtori Minna Lintonen esittelee kokouksessa aloitteiden valmistelun nykytilaa. 
 
Päätösehdotus: LastenForssa -valtuusto merkitsee aloitteiden tämänhetkisen valmisteluvaiheen tiedoksi ja 
vaatii, että koulujen oppilaskuntien hallituksille on ilmoitettava toimenpiteet, joihin aloitteiden takia on 
ryhdytty.  
 
Päätös: LastenForssa -valtuusto hyväksyi päätösesityksen. 



 
 
 
 
Koulujen oppilaskunnat 
LastenForssa -valtuusto 
 
Lisää maksuttomia kerhoja  
§ 3 
Valmistelija: rehtori Minna Lintonen 
 

Lisää harrastuksia (2.11.22 § 6) 
 
Harrastukset ovat tärkeä vastapaino koulutyölle. Korona-aikana moni lapsi ja nuori jäi pois harrastuksista. 
Tällöin he jäivät vaille mielekästä, aktiivista ja ohjattua toimintaa. 
Akvarellin oppilaskunnan hallitus on ottanut kantaa lasten ja nuorten harrastuksiin. Oppilaskunnan hallitus 
toivoo, että Forssassa järjestettäisiin kaikenikäisille oppilaille mahdollisuus tutustua erilaisiin harrastuksiin 
ilmaiseksi. Esittelyssä voisi olla mukana erilaisia liikunta – ja taideharrastuksia.  
Keskuskoulun oppilaskunnan hallitus toivoo, että kerhotoimintaa voisi järjestää yli koulurajojen. Esimerkiksi 
toisilla kouluilla on paremmat salit, kun taas toisilla kouluilla on mahdollisuus kotitalousluokissa pidettäviin 
kokkikerhoihin. Yli koulurajojen toimivat kerhot lisäisivät mahdollisuuksia tavata uusia kavereita erityisesti 
niiden kohdalla, jotka eivät ole mukana missään koulun ulkopuolisessa harrastustoiminnassa.  
  
Päätösehdotus: LastenForssa -valtuusto esittää, että jokaiselle koululle järjestetään esittelytilaisuuksia 
erilaisista harrastuksista ja koulujen rehtorit miettivät, olisiko mahdollista järjestää kerhotoimintaa yli 
koulurajojen. 
 
Päätös: LastenForssa -valtuusto hyväksyi päätösehdotuksen. 
 
 29.3.2023 § 3 
 
LastenForssa -valtuusto toivoo, että sivistys- ja tulevaisuuslautakunta huomioi LastenForssa -valtuuston 
päätöksen (2.11.22 § 6) ja aloittaa pykälän vaatiman valmistelun. LastenForssa -valtuusto esittää edelleen, 
että kaikille forssalaisille peruskoulujen oppilaille järjestettäisiin maksutonta harrastustoimintaa 
koulupäivien jälkeen. Harrastamisen Suomen mallin mukaisesta toiminnasta tarvitaan peruskoulun 
oppilaille lisää tietoa. Oppilaskuntien hallitukset haluavat osallistua lukuvuoden 2023–2024 kerhotoiminnan 
suunnitteluun. On tärkeää, että koulujen oppilaat voivat harrastaa liikuntaa koulujen liikuntapaikkojen 
lisäksi myös mm. Vesihelmessä, keilahallilla, kuntosaleilla. Tämän lisäksi Lasten Forssa -valtuusto pyytää, 
että kerhotoimintaa voisivat olla elokuvissa käynti, kokkauskerhot, kiipeily, parkour ja koodaus.  
 
 
Päätösehdotus: LastenForssa -valtuusto pyytää, että sivistys- ja tulevaisuuslautakunta huomioi 
oppilaskuntien hallitusten toiveet koulujen kerhotoiminnan kehittämisestä ja laajentaa oppilaiden 
kerhotoiminnan tarjontaa Forssassa. 



 
Valtuutettu Saara Sinisalo: Akvarellin oppilaskunnan hallitus käsitteli forssalaisten lasten ja nuorten 
kerhotoimintaa. Kaivattiin tietoa erilaisista kerhoista. Niitä on varmasti Forssassa, mutta tiedotus on ollut 
puutteellista. Usein kerhoja mainostetaan syksyllä silloin, kun koulu alkaa. Toinen hyvä tiedotusajankohta 
on vuoden alku. Silloin koulutyö on tullut tutuksi ja aikaa voisi olla harrastukselle. Kouluilla voitaisiin 
järjestää tapahtuma, jossa olisi esittelyssä erilaisia liikunta- ja taideharrastusvaihtoehtoja.  
Valtuutettu Kukka Heikkilä: Forssaan tarvitaan lisää kerhotoimintaa, varsinkin yläkoululaisille. Moni kaipaa 
tekemistä, mutta ei ole välttämättä varaa harrastaa kalliita harrastuksia. Koulut voisivat tarjota heti koulun 
jälkeen toimintaa. Iltapäiväaktiviteetit voisivat olla seuraavanlaisia: tanssia, video- ja lauta pelit, liikuntaa, 
kässä- ja kuviskerhot, kirjakerho, bändisoittoa tai levyraateja, you name it. 
Valtuutettu Maisa Aarnio: Harrastaminen kuuluu kaikille. Harrastus tarjoaa lapsen ja nuoren vapaa-aikaan 
mielekästä tekemistä. Siksi on tärkeää, että jokaisella lapsella ja nuorella on mahdollisuus harrastukseen. 
Suomen malli -kerhot antavat kaikille lapsille ja nuorille mahdollisuuden maksuttomaan harrastamiseen. 
Siksi näille kerhoille on tarvetta myös tulevaisuudessa. Olennaista on myös se, että lapset ja nuoret 
pääsevät itse vaikuttamaan kerhojen sisältöön. Tässä apuna voisivat olla koulujen oppilaskunnat. 
Ehdotamme, että koulujen oppilaskunnat pääsevät tulevaisuudessa vaikuttamaan kerhotoiminnan 
suunnitteluun.  
Valtuutettu Helmi Säteri: Liittyen ilmaiseen koulun jälkeen järjestettävään kerhotoimintaan, haluamme 
esitellä teille esimerkin Koijärveltä. Koulullamme on nyt kahden kuukauden ajan järjestetty liikuntakerhoa 
harrastamisen Suomen malli -hankkeen alla. Kerho on koulu-päiväkoti -kannatusyhdistyksen järjestämä ja 
kyseessä on liikunnallinen monilajikerho. Kerho on tarkoitettu lapsille luokilta 1-6 ja onpa siellä ollut 
liikkumassa myös oppilaidemme ystäviä toisista kouluista. Kerho on todella pidetty. Kerhossa on käynyt 
tällä hetkellä yhteensä 41 eri lasta. Tämä on noin puolet koulumme oppilasmäärästä. Lapsia on ollut 
liikkumassa kerralla vähintään 15 ja enimmillään 28 lasta. Määrät ovat suuria koulumme salin kokoon 
nähden. Osallistujien määrä kertoo myös kerhon valtavasta suosiosta ja tarpeesta. Tämä lupaa myös 
erittäin hyvää kerhon jatkuvuudelle. Jatkuvuus olisi upea asia, koska koulun kerho on ainoa harrastus 
monille kävijöille ja liikunnan merkitys hyvinvoinnille ja jaksamiselle on suuri. Tulevaisuudessa 
haaveilemme myös taidekerhosta talon päiväkotilaisille. Tämä toive on jo koulu-päiväkodin 
kannatusyhdistyksen käsittelyssä. Odotamme innolla kerhojen laajenemista mahdollisesti myös 
elokuvateattereihin tai keilahalliin. Parkour on myös noussut moneen otteeseen monien oppilaidemme 
toiveissa kokeilla.  
 
Päätös: LastenForssa -valtuusto hyväksyi päätösesityksen. 
 
 
 
Koulujen oppilaskunnat 

LastenForssa -valtuusto 
 
Kevyenliikenteenväylien parempi talvikunnossapito 
§ 4 

 
Valmistelija: rehtori Minna Lintonen 
 



 
Kevyellä liikenteellä tarkoitetaan jalankulkua ja pyöräilyä, jotka ovat erityisesti lyhyiden matkojen 
liikkumistapoja ja kuuluvat jokaisen suomalaisen jokapäiväiseen elämään. Etenkin alle 18-vuotiaat liikkuvat 
paljon jalan ja pyörällä Forssassa. Yleisenä käytäntönä kevyen liikenteen väylien talvikunnossapidossa on 
ollut, että kunnat hoitavat polkupyöräteiden sekä yhdistettyjen jalankulku- ja pyöräteiden aurauksen ja 
liukkauden torjunnan. LastenForssa -valtuusto muistuttaa, kuinka todennäköistä on se, että 
kevyenliikenteenväylien huono kunnossapidon taso lisää erilaisia onnettomuuksia ja ainakin niiden riskiä. 
Ikävä kyllä, jalankulkijoiden ja pyöräilijöiden yksittäisiä kaatumistapaturmia ei katsota 
liikenneonnettomuuksiksi eikä mikään taho rekisteröi niitä kattavasti. Oppilaskuntien hallitusten jäsenten 
mielestä tänä talvena kevyenliikenteenväylät ovat olleet erityisen huonossa kunnossa ja niiden takia 
forssalaisten oppilaiden koulumatkat eivät ole olleet kaikilta osin turvallisia. 
 
Päätösehdotus: Lasten Forssa -valtuusto vaatii, että Forssan kaupungin tekninen toimiala huolehtii 
kevyenliikenteen väylien talvikunnossapidosta niin, etteivät väylät aiheuta tapaturmariskiä koululaisille 
eivätkä muille Forssan kaupungin asukkaille. 
  
Valtuutettu Nela Kiiskinen: Akvarellin koulussa kulkuväylien kunnossapito on ollut vähäistä. Monet oppilaat 
ja varmasti myös henkilökunta ovat liukastelleet Akvarellin pihalla. Vaikka sääolosuhteet vaihtuvat usein, 
mielestäni kulkuväylien hiekoitukseen voisi kiinnittää enemmän huomiota, jotta koulumatkat sekä välitunnit 
pysyvät turvallisina.  
 
Valtuutettu Emma Norri: Tämä aihe on sellainen, joka lentää helposti monen vanhemman tai aikuisen 
pään yli. Ajokortilliset henkilöt voivat kulkea autolla tai muilla vastaavilla Suomen talven kestävillä 
menopeleillä. Tämä myös yleensä huomioidaan esimerkiksi nopealla reagoimisella autoteiden 
auraamiseen. Sen sijaan jäisessä ja lumisessa maastossa tarpovat lapset ja nuoret saavat odotella 
kevyenliikenteenväylien auraamista huomattavasti kauemmin, jolloin loskan jäätyessä lumen jämähtäessä 
kunnostaminen on jo myöhässä. On ilmiselvää, ettei metrin hangessa tai kökkäreisellä jääradalla ole 
kenenkään kiva kulkea työmatkaansa. Tulisi myös muistaa, että lasten ja nuorten lisäksi näitä reittejä 
käyttävät myös autottomat, vaunuilijat ja vanhukset. On siis koko Forssan etu, että kevyenliikenteenväylien 
kunnostamisessa tehdään ryhtiliike.  
 
Päätös: Lasten Forssa -valtuusto hyväksyi päätösehdotuksen 
 
 
 
 
Koulujen oppilaskunnat 

LastenForssa -valtuusto 
 
Toiveruokapäivä 
§ 5 

 
Valmistelija: rehtori Minna Lintonen 

 
Forssan koulujen oppilaat haluavat, että heitä kuunnellaan paremmin silloin, kun ruokalistoja 
suunnitellaan. Asiasta on tehty useita aloitteita ja toiveruokapäiviä on yritetty toteuttaa kouluissa. 



 
Ongelmana on ollut se, kun toiveruokaa on toteutettu, että se on vaihtunut ruokalistalle mm. 
toivehampurilaisesta kasvishampurilaiseksi. Kasvishampurilaistahan ei ole äänestetty toiveruuaksi. 
LastenForssa -valtuusto toivookin, että oppilaat saisivat vaikuttaa ruokalistalla oleviin vaihtoehtoihin kaksi 
kertaa kuukaudessa. Eri koulujen oppilaista voisi muodostaa työryhmän, joka valmistelisi vaihtoehdot 
toiveruokapäiviin työpajoissa. Oppilaat olisivat myös valmiita neuvottelemaan Loikun toimijoiden kanssa eri 
toiveruokavaihtoehdoista. 
  

 
Päätösehdotus: Lasten Forssa -valtuusto esittää sivistys- ja tulevaisuuslautakunnalle, että ensi  
lukuvuonna 2023–2024 jokaisen forssalaisen peruskoulun oppilaskunnan hallituksesta valitaan oppilas 
toiveruokatyöpajaan. Toiveruokatyöpaja äänestyttää, suunnittelee ja neuvottelee koulujen toiveruokapäivät 
yhdessä Loikun toimijoiden kanssa.  
 
Valtuutettu Lempi Lähteenoja: Kouluruokailu tarjoaa oppilaille tauon päivän opiskeluun. Tauon aikana on 
mukava vaihtaa kuulumisia kavereiden kanssa ja nauttia kouluruuasta. Toki jokainen ei nauti kaikista 
tarjolla olevista ruuista. Olisi kuitenkin tärkeää, että oppilaat söisivät lounasta koulussa, jotta jaksaisivat 
keskittyä opiskeluun iltapäivisin. Jotta oppilaat kokisivat kouluruuan paremmaksi, olisi hyvä, että he 
pääsisivät vaikuttamaan koulujen ruokalistaan. Eri koulujen oppilaista koostuvan työryhmän perustaminen 
vaikuttaa toimivalta tavalta vaikuttaa koulujen ruokalistaan. Kannatan toiveruokatyöryhmän perustamista. 
 

 
Päätös: LastenForssa -valtuusto hyväksyi päätösehdotuksen. 
 
 
 
 
Koulujen oppilaskunnat 

LastenForssa -valtuusto 
 
Kokoontumispaikkoja lisää 
§ 6 

Valmistelija: rehtori Minna Lintonen 
 
Forssassa jotkut ovat olleet vihaisia siitä, koska nuoret ovat kokoontuneet kauppakäytävillä, vaikka 
Forssan nuorisotoimi on järjestänyt nuorille kokoontumistilaksi Kuutamon Kehräämöllä. Kaikki nuoret eivät 
halua olla Kuutamolla ja siksi osa nuorista on kokoontunut kauppojen käytäville. Nuorten ääntä ei ole 
kuultu, kun asiasta on pidetty palavereja. 
Sääolosuhteet ovat tänäkin talvena olleet sellaisia, että nuorten mielestä ulkona ei ole pystynyt 
kokoontumaan. Forssan keskustan ainoat sisätilat, joihin nuoret ovat voineet kokoontua, ovat olleet 
kauppakeskuksissa. Aikaisemmin Forssassa on ollutkin puhetta siitä, että forssalaisille nuorisolle 
järjestettäisiin joko Prisman tai City-Marketin kauppakeskuksesta kokoontumistila. Muissa kaupungeissa 
kokemukset ovat olleet hyviä, koska nuoret haluavat kokoontua siellä, missä on muutakin elämää. 
Forssassa asia ei ole edennyt. 
 



 
Päätösehdotus: LastenForssa -valtuusto esittää, että seuraavaan palaveriin, jossa käsitellään nuorten 
kokoontumista kauppakeskuksissa, kutsutaan myös Forssan peruskoulujen oppilaskuntien hallitusten 
edustajat, koska ei ole oikein, että aikuiset eivät kuuntele nuorten näkemystä asiasta. LastenForssa -
valtuusto esittää myös sivistys- ja tulevaisuuslautakunnalle sekä tekniselle toimelle, että em. ryhmät 
selvittäisivät olisiko mahdollista järjestää kokoontumistilaa Kuutamon lisäksi Kutomon kauppakeskuksesta.  
 
Päätös: LastenForssa -valtuusto hyväksyi tehdyn päätösesityksen. 
 
 
 
 
Aloitteet: 
 
Valtuutettu Moona Syrjälä: Keskuskoulun piha pitäisi uudistaa aktiivisuuteen kannustavaksi. Pihalle 
kaivataan uusia leikkivälineitä kuten esimerkiksi maatrampoliineja, verkkopyramidi tai parkourkenttä. 
Pyörätelineetkin olisi hyvä päivittää. Ennen kaikkea piha pitää uudistaa siten, että se vastaa myös 
yhtenäiskoulun vanhempia oppilaita, joille ulkovälitunnit ovat tällä hetkellä melkoista pakkopullaa. 
Tulkaapa itse seisomaan sateeseen 15 minuutiksi ilman sateensuojaa ja kertokaa sen jälkeen, miltä 
tuntuu. Vähintäänkin pihalle tarvittaisiin edes uusia katoksia ja istumapaikkoja. Jotta asia saataisiin 
menemään eteenpäin, Keskurin oppilaat pyytävät tähän taustatukea Lasten Forssa -valtuustolta. 
 
Valtuutettu Aapo Nummila: Keskuskoulun oppilaat esittävät, että välituntipihan hiekkakenttä muutettaisiin 
tekonurmikentäksi ja jalkapallomaalien verkot vaihdettaisiin uusiin. Tekonurmi vähentäisi loukkaantumisia 
ja siitä hyötyisi myös muut forssalaiset. Keskeisellä paikalla sijaitsevaa tekonurmea voitaisiin käyttää mm. 
urheiluseurojen kesäharjoituksiin. Sekä Akvarelli että Kuhala ovat tähän asti saaneet nauttia erityisen 
hyvistä liikuntamahdollisuuksista, kun Keskurille yläkouluun siirtyvät oppilaat joutuvat tyytymään 
asfalttirupiin ja hiekan potkimiseen. Tästä ei puutu enää kuin käpylehmät ja kaarnalaivat.   
 
Valtuutettu Severi Turve: Keskuskoulun oppilaat esittävät seuraavaa:Tämänhetkisellä hiekkakentällä 
sijaitsee myös koripallokorit. Korit ovat vanhat ja pallo pomppii huonosti muhkuraisen hiekan päällä. 
Toisinaan kentällä voi tapahtua konflikteja ja vaaratilanteita, kun samanaikaisesti yritetään pelata sekä 
jalka- että koripalloa. Kerralla piha kuntoon -logiikalla koripallolle voitaisiin tehdä pieni, aidattu 
katukoriskenttä käyttämättömän nurmialueen tilalle. Koripallokaupunkina katukoriskentän rakentaminen, 
hyödyttäisi jälleen muitakin kuin pelkästään Keskuskoulun oppilaita.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 

 
 


